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Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Nógrád megyének szüksége van a Főiskolára” címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Dr . Hiller István, oktatási és kulturális miniszterhez . Kérdésemre a válasz t
írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint az bizonyára Ön előtt is ismert, Nógrád megye egyetlen jelentős felsőoktatási
intézményének helyzete kritikussá vált .
A Budapesti Gazdasági F őiskola a salgótarjáni képzési hely felszámolására irányuló
intézkedéseket kezdett meg, illető leg tárgyalások indultak a Miskolci Egyetemmel a fő iskola
esetleges átadás –átvételér ő l .
A megye szempontjából negatív folyamat az elmúlt évi felvételi eljárás során alkalmazott a
felvételi ponthatárokat egységesen megállapító döntéssel kezd ődött, melynek következtében
az intézet a tervezett 180-200 hallgató helyett első lépésben alig több, mint harminc, a
pótfelvételivel együtt összesen hetvenkét elsőéves hallgatót vehetett fel .
A jelentős hallgatói létszám csökkenés bevételkiesést a Budapesti Gazdasági F őiskola gyors
reagálását, közvetlen és közvetett intézkedéseivel egy szomorú jövőkép kialakulást
eredményezett .

2008 . július 24-én módomban állt részt venni a BGF és a Miskolci Egyetem képviselői ,
valamint a tárca szakállamtitkára részvételével folytatott egyeztetésen, melynek sorá n
egyértelművé vált: a Salgótarjáni Intézet helyzete valóban kritikus .

Tisztelt Miniszter Úr !

Az ügy valamennyi szereplője, és nyilván Ön el őtt is ismert Nógrád megye társadalmi -
gazdasági helyzete, az az elkeserítő állapot, amely a korábbi iparszerkezet összeomlásával é s
az elmúlt másfél évtized számunkra sok esetben kedvez őtlen folyamatai következtébe n
alakult ki . E helyzet kezeléséhez a Megye Önkormányzatának eszközei elégtelenek, a terület i
kiegyenlítést szolgáló központi intézkedések pedig jobbára elmaradtak .



Talán megértem a BGF Gazdasági Tanácsának nyers, piaci logikáját . Azzal is tisztában
vagyok, hogy a Miskolci Egyetem számos veszteséges képzést finanszíroz . Nehezebb
azonban szembesülnöm azzal, hogy a körben elhelyezked ő budapesti, gyöngyösi egri ,
miskolci felsőoktatási intézmények Nógrád megyét leginkább „piacnak” tekintik, ahonnan
hallgatókat lehet „importálni” anélkül, hogy helyben bármiféle érdemi fejlesztést kellen e
folytatniuk .
A legnagyobb dilemmát ugyanakkor a szaktárca tétlensége jelenti számomra . A tárcának
ugyanis tudnia kell, hogy az intézet felszámolásával az egyik leggyengébb helyzetű térség
szenvedi el a legnagyobb hátrányt, válik még sérülékenyebbé, azaz a területi kiegyenlítés
helyett — paradox módon a lefelé ívelő spirál meredeksége nő .

Tisztelt Miniszter Úr !

Milyen konkrét segítséget tud nyújtani a szaktárca a nappali tagozatos fels őoktatási képzés
megőrzésében?

Várom válaszát!
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